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Svar på spørgsmål nr. S 1359 af 15. marts stillet af Per Clausen 
(EL)

Spørgsmål
”Mener ministeren ikke, at det er urimeligt, at det er det statsejede selskab, 
DONG, der er mest afvisende i forhold til at indføre ny teknologi, som kan fjerne 
a-contobetalinger og øge forbrugerens incitament til at spare på energien?”

Svar
DONG Energy har som statsligt aktieselskab ansvaret for og kompetencen til at 
træffe beslutninger vedrørende drift og investeringer i selskabet ud fra forret-
ningsmæssige overvejelser, herunder om indførelse af ny målerteknologi.

I forlængelse heraf bemærkes, at fordelen for almindelige husstande ved at overgå 
fra acontobetaling til timebetaling som hovedregel vil være relativt begrænset, da 
husstandenes elforbrug er lavt og relativt ufleksibelt, jf. ”Redegørelse om mulig-
hederne for anvendelse af prisfleksibelt elforbrug i det danske el-system” frem-
sendt af klima- og energiministeren den 3. maj 2010 til Det Energipolitiske Ud-
valg.
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